

Review

of a foreign scientific supervisor on the dissertation of Izbassar Turgunbayev Yerlanuly on the topic «Development directions of Turkey's cultural modernization (1923-2020)» submitted for the degree of PhD in the specialty «8D02209-Oriental Studies»

11/09/2025

The dissertation of Mr. Izbassar Turgunbayev on the topic «Development directions of Turkey's cultural modernization (1923-2020)» is relevant. The extensive review of scientific literature and sources and the use of Western, Turkish, Russian-language scientific literature, together with official documents and other sources, made it possible to explore the issues raised and reveal the content of the scientific work.

The novelty of the scientific work can be attributed to the coverage of almost the entire path of cultural development of the Republic of Türkiye from its foundation to the present day. These processes were covered in detail by Mr. Izbassar Turgunbayev in the context of cultural policy during the reigns of M.K. Ataturk and İ. İnönü, during the establishment of a multi-party system and military coups. The reorientation of the Republic of Türkiye's cultural policy after the collapse of the USSR and the policy of «neo-Ottomanism» were also covered.

The merit of scientific work is qualified and full-fledged research, which has scientific and practical significance. The conclusions of Mr. Izbassar Turgunbayev, to which he came, seem to be justified.

It is also worth noting the publication activity of Mr. Izbassar Turgunbayev, who published 7 scientific articles, including 2 articles included in the SCOPUS database.

I can confidently state that the scientific work of Mr. Izbassar Turgunbayev meets the requirements for dissertations for the PhD degree in the specialty «8D02209-Oriental Studies» and can be admitted to defense at the dissertation council.
Sincerely.

Foreign consultant

Yüceitepe Mahallesi
85. Cadde No:8
06570 Çankaya/ANKARA

+90 (312) 231 73 60

www.hacibayram.edu.tr

hacibayramveli@hs01.kep.tr





Prof. Dr. Evrim Ölçer Özünel
Ankara Hacı Bayram Veli University
Turkish Folklore Department

evrim.ozunel@hbv.edu.tr

Отзыв

зарубежного научного руководителя на диссертацию Тургунбаева Избасара Ерланулы на тему «Направления развития культурной модернизации Турции (1923-2020 гг.)», представленную на соискание ученой степени доктора философии (PhD) по специальности «8D02209-Востоковедение»

11.09.2025 г.

Диссертация Тургунбаева Избасара на тему «Направления развития культурной модернизации Турции (1923–2020 гг.)» имеет большое значение. Всестороннее изучение научной литературы и источников, а также использование западной, турецкой, русскоязычной научной литературы в сочетании с официальными документами и другими источниками позволило проанализировать поставленные вопросы и раскрыть содержание научной работы.

Новизна научной работы заключается в том, что она охватывает практически весь путь культурного развития Турецкой Республики от ее основания до наших дней. Эти процессы были подробно освещены Тургунбаевым Избасаром в контексте культурной политики эпохи правления М.К. Ататюрка и И. Инёню, установления многопартийной системы и военных переворотов. Кроме того, были освещены переориентация культурной политики Турецкой Республики после распада СССР и политика «неоосманизма».

Ценность научной работы заключается в проведении квалифицированных и всесторонних исследований, имеющих научное и практическое значение. Выводы, к которым пришел Тургунбаев Избасар, представляются обоснованными.

Также стоит отметить публикационную деятельность Тургунбаева Избасара, который опубликовал 7 научных статей, в том числе 2 статьи, включенные в базу данных SCOPUS.

Могу с уверенностью заявить, что научная работа Тургунбаева Избасара соответствует требованиям, предъявляемым к диссертациям на соискание ученой степени доктора философии (PhD) по специальности «8D02209-Востоковедение», и может быть допущена к защите в диссертационном совете.

С уважением,

Зарубежный консультант

Печать: Некоммерческое акционерное общество «Казахский национальный университет имени Аль-Фараби». Факультет востоковедения.

Юджетепе Махаллеси 85, проспект №8, 06570, Чанкай/АНКАРА

+90 (312) 231 73 60

www.hacibayram.edu.tr

hacibayramveli@hs01.kep.tr

hacibayramveli@hs01.kep.tr

/подпись/

Проф. Д-р Эврим Озюнель

Анкарский университет Хаджи Байрам Вели

Кафедра турецкого фольклора

evrim.ozunel@hbv.edu.tr

Печать: *T.P. Анкарский университет Хаджи Байрам Вели. Факультет литературы.*

Печать: *Некоммерческое акционерное общество «Казахский национальный университет имени Аль-Фараби». Факультет востоковедения.*